
 
 
 

 

17. januar 2022 

I medfør af § 37, stk. 1 i Inatsisartuts forretningsorden stiller jeg hermed følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 
1. Af takstcirkulære nr. 291 om gældende sociale kontaktydelser pr. januar 2020 fremgår 

det at plejevederlaget til almindelige plejefamilier kan forhøjes op til 700 % ”når der 
kræves en ekstraordinær indsats, som stiller særlige krav til plejefamilien med hensyn til 
pædagogik og omsorg.”.  Hvornår er der tale om en ekstraordinær indsats, som stiller 
særlige krav til plejefamilie med hensyn til pædagogik og omsorg? 

2. Det fremgår af VIVEs rapport ”Kortlægning af plejefamilieområdet i Grønland”, at 
kommunerne, på undersøgelsestidspunktet, var usikre på kriterierne for at tildele det 
differentierede vederlag. Hvordan sikrer Naalakkersuisut, at kommunerne ikke er i tvivl 
om, hvordan det differentierede vederlag skal tildeles? 

3. Hvordan er de almindelige plejefamilier blevet oplyst om muligheden for forhøjelse af 
plejevederlaget op til 700 %? 

4. Hvor mange almindelige plejefamilier har fået tildelt forhøjelse af plejevederlaget? 
5. Hvor meget mere udbetaler kommunerne i plejevederlag, efter ændring af taksten så det 

er muligt at forhøje vederlag med 700 %? 
6. Hvad skal en almindelig plejefamilie gøre for at modtage en forhøjelse af 

plejevederlaget? 
7. Hvad ville de økonomiske og administrative konsekvenser være, ved at fordoble det 

almindelige plejevederlag, dvs. til 10.268 kr. pr. måned? 
8. Er plejevederlag skattepligtigt? 

 
(Medlem af Inatsisartut Jess Svane, Siumut) 
 
Begrundelse: 

 

Det fremgår af VIVEs rapport ”Kortlægning af plejefamilieområdet i Grønland”, at kommunerne, på 

undersøgelsestidspunktet, var usikre på kriterierne for at tildele det differentierede vederlag.  

Jeg ønsker at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 

 


